

一 中翻英 (30%)

1. 這三位總統候選人當中，你覺得哪一位最可能當選？
2. 語音辨識是最容易上手的中文輸入法，只可惜辨識率還不是很高。
3. 電腦的 CPU 就像人腦一樣，可以執行計算、制定決策，並控制周邊設施。

二 將下列一段文章的連續六句，翻譯成中文（公司等事有名詞可以照原文不翻譯）。  
(30%)

1. Some of the biggest news stories last year were the mergers of a number of Internet companies. (5%)
2. For instance, America on Line acquired Netscape and entertainment giant Disney purchased a 43% stake in search engine developers Infoseek. (5%)
3. In the US, the trend in the battle for the keys to the Internet market is for the big to grow bigger. (5%)
4. Last year the US company Yahoo! set up a Chinese-language search engine site in Taiwan. (5%)
5. At present there are over 50 Internet companies in Taiwan whose future plans feature search engines. (5%)
6. 1999 is shaping up to be a year of intense competition for Taiwan's Internet companies. (5%)

三 請作一篇五十字左右的短文，述說你對研究所教育的期許。 (40%)